

Homework for Level Four

Date due: 06/10/2024

الواجب البيتي للمستوى الرابع

تاريخ التسليم: 2024/10/06

اللغة العربية (Arabic Language)

- مراجعة الأسم المفرد المذكر والمؤنث على الصفحة 7 في كتاب القواعد 1 لتأكيد الفهم والاستيعاب.
 - مراجعة النص 2 (عائلي) على الصفحة 17 في كتابي 4 للمناقشة داخل الفصل.
 - مراجعة الأضداد على الصفحات 24 – 25 من كتابي 4 .
 - حل التمارين أدناه والملصقة أيضاً في دفتر الواجب البيتي.
- Revise the subjects of Singular Masculine & Feminine on P.7 in the Grammar Book-1 to verify clear understanding.
 - Revise Text 2 (My Family) on P.17 in My Book-4 to discuss in the classroom.
 - Revise the Opposites on P.24 in My Book-4
 - Do the exercises below which are also attached in your homework book.

التمرين الأول: حضروا الجمل التالية للإملاء داخل الفصل ثم ترجموا الجمل الى اللغة الأنكليزية:

Exercise 1: Prepare the following sentences for dictation in the classroom then translate them into English.

أعيش في بيت كبير مع عائلتي .

رياضة المشي مفيدة .

التمرين الثاني : صنفوا الكلمات الاتية الى المذكر أو المؤنث وأكتبوها في الجدول التالي :

Exercise 2: Categorize the following words in regard to gender (Masculine or Feminine) and write them in the table below: -

(كُرّة - سناء - أم - وُلد - أذن - بيت - سُلحفاة - كتاب - قَميص - طاولة - كُرسي - أسد)

المؤنث (Feminine)		المذكر (Masculine)	

التمرين الثالث : حَوِّلُوا كل إسم مذكر في الجدول أدناه إلى مؤنث مع تحريك كل الحروف كما في المثال المذكور :

Exercise 3: Convert each masculine noun in the table below into feminine with using appropriate short vowels for each letter as shown in the example:

مُعَلِّم	جَدِّي	تَلْمِيذ	مَرِيض	أُمُّ	عَامِل
					عَامِلَةٌ

التمرين الرابع : حَوِّلُوا كل إسم مؤنث في الجدول أدناه إلى مذكر مع تحريك كل الحروف كما في المثال المذكور :

Exercise 4: Convert each feminine noun in the table below into masculine with using appropriate short vowels for each letter as shown in the example:

جَارَتِي	قِطَّة	صَدِيقَةٌ	فَلَّاحَةٌ	خَالَةٌ	أُخْت
					أَخ

التمرين الخامس : صَلِّوا بين كل كلمة من الصف الأول وِضْدَهَا من الصف الثَّانِي:

Exercise 5: Match each word from the first row with its opposite in the second row:

صَغِير	فَق	قَرِيب	حَزِين	طَوِيل	أَمَام
--------	-----	--------	--------	--------	--------

قَصِير	سَعِيد	تَحْت	خَلْف	بَعِيد	كَبِير
--------	--------	-------	-------	--------	--------

التمرين السادس : صفوا الصورة التالية بثلاث جُمَلٍ باللغة العربية :

Exercise 6: Describe the following picture in three sentences in Arabic language:



التمرين السادس